台灣的綠建築密度是世界第一，即使是位於偏遠山區，也有一顆宛若變色山河中長出的一顆綠種子-距離惡水二十層樓高的高雄那瑪夏的民權國小。
Taiwan’s green building density ranks number one in the world, you can even find them in a remote area. Take Min-Chuan elementary school for example, which stands 20 meters above the troubled water in 那馬夏township in southern Taiwan.

2009年，位於高雄那瑪夏的民權國小在莫拉克風災中，幾乎全遭土石流掩埋。遭土石流滅村的小林舊址就那樣刺眼地攤在河床中央；目睹這一幕，依然能感受當初小林村民放棄原地重建的絕望。
Min Chuan elementary school was completely wiped out by typhoon Morakot in 2009. The original site and the adjacent area still lie in eerily ruins covered with enormous amount of rubbles
民權國小原址緊鄰河床，在風災中幾乎全遭土石流吞噬。現場僅存南棟校舍的二樓仍傾斜立於礫石之上，雖然生命力強韌的草木已經從土石縫隙間冒了出來，但是本應高聳的校門牌樓、籃球框座卻只剩下半個人的高度，以一種諷刺滑稽的態度向世人宣告──礫石之下，有另一個世界曾被掩埋。
The school was situated right next to a river bank. The only part of the campus that barely survived the typhoon’s mudslide is the entrance arch that was cut in half hanging wobbly on the ground. It is the only visible evidence of the school’s existence.
風雨會再來，山上的路每逢豪雨必斷，但是孩子們上學的夢想不能中斷，未來的希望不能破滅。
The storm would come again. The mountain road would be washed out again in torrential rain. But children’s dream in going to school cannot be shattered.
民權國小的重建由建築師郭英釗擔起重任，他在實地探勘時，就建議使用鋼構、木造這類對環境應變性較高的建材。此外，台達電也在校地進行為期半年的氣候監測，確認地質、風向、雨量，以及日光照射等資訊；再依據這些數據，導入適切的綠能設計。參與此案的人士都有「綠能夠用就好」此般知天應人的共識。
Architect Kuo Ying-Zhao and Delta Electronics were the driving force behind the rebuild of Min Chuan elementary school. The architect suggested steel and wood as basic construction material for the new school. And most importantly, green concept was introduced into the design with closely calculated data in wind, sunlight, rain, and various conditions.
教室採用鋼構建築，圖書館則全棟採木構設計。郭英釗並融入自然採光的概念，除了節能考量，他更在意自然光的均勻層次與沉靜美感。木構建築的圖書館，白天不須開燈，搭配校園設置的太陽能和風力發電設施，可達「淨零耗能（Net-Zero）」，亦即完全使用再生能源。
The classroom area is a steel structure work; the library, the icon of the new school, is built entirely in wood, with a design that blends in natural sunlight and wind. In addition, solar system and wind turbines are employed to reach the goal of a net-zero energy building.
